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ACTA DE LA TAULA SECTORIAL DE DRETS DE LA  
CIUTADANIA I COHESIÓ SOCIAL  
Sessió ordinària  

Número de la sessió: 2024/11  

Data: 29 d’octubre de dos mil vint-i-quatre  

Hora: 18:15h 

Lloc: Gornal Activa 

Assistents:  

- Alejandro Moreno Oliva, representant Espíritu de Santa Cruz de la Sierra 

- Amaya Cazorla Luengo, Oficina del Pla integral  Les Planes Blocs Florida 

- Anna Santarosa  

- Jordi Ibáñez i Figuera, president de la Taula Sectorial de Drets de la Ciutadania 

- Enric Roldán Bermejo, representant del Casalet  

- Isabel Reina Martínez 

- Jonatan Sánchez, cap de servei de participació ciutadana 

- Josep Maria Pujol i Boira, representant Fòrum l’Hospitalet Espai interreligiós 

- Lèlia Becana Velasco, Associació de Veïnes i Veïns de la Florida 

- Nuria Miró Trujillo, representant d’ACAF 

- Maria Ibáñez, secretaria de la Taula Sectorial de Drets de la Ciutadania 

- Montserrat Monros, en substitució del Kiko Segura Domínguez, representant 

Fundació La Vinya 

- Rosa Mari Martín García, representant Fundació Akwaba 

- Silvia Mora Romero, representant Associació Cultura Tretze 

No assisteixen i excusen absència  

 

- Jesús Solores Arroyta, representant Creu Roja 
- Toñy Mercader Pinel, representant JIS 
- Kiko Segura Domínguez, representant Fundació La Vinya 

- Joan Font 
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No assisteixen: 

(Relació de noms a l’annex) 

Assistència tècnica:  

- Clàudia Vera Marín, estudiant de pràctiques del grau en Ciències Polítiques i 

Gestió Pública de la Universitat Autònoma de Barcelona. 

 

1. Benvinguda 

Constatada l’existència del quòrum previst al Règim de funcionament de les taules 

sectorials, obre la sessió el Sr. Jordi Ibáñez, president de la Taula Sectorial de Drets de 

la Ciutadania i dona la benvinguda als assistents. Així mateix, s'informa que la Mari Creu 

Prieto deixa de ser secretària i que la Maria Ibáñez s'incorporarà a aquesta posició, 

pendent d'aprovació per part del plenari del Consell de Ciutat. 

 

2. Aprovació de l’última acta 

El Sr. Jordi Ibáñez, pregunta si hi ha alguna esmena a l’acta del 18 de juny. Sense 

resposta en contra, s’aprova l’acta anterior. 

3. Actuació de l’estat del pla de treball de la Taula 

El Sr. Jonatan Sánchez informa que es presentarà el Pla de Treball de la Taula Sectorial 

a la següent sessió del Plenari del Consell de Ciutat.  

4. Informació dels grups de treball de la Taula Sectorial 

El President de la Taula indica que hi ha tres grups de treball.  

• Grup de treball sobre “Petita Infància 

• Grup de treball sobre l’empadronament:  
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• Grup de treball sobre sensellarisme. 

 

A) Grup de treball sobre petita infància: Té com a objectiu potenciar les xarxes 

d’infància a L’Hospitalet. En Jordi Ibáñez pregunta si algú dels presents forma part 

d’aquest grup, però cap dels assistents a la reunió en forma part. Explica que s’han 

fet les primeres reunions, però a causa de la dificultat de l’àmbit de treball no s’ha 

pogut avançaren la feina a fer. També s’informa que la Marta Lordén no continuarà 

liderant aquest grup de treball i que, per tant, queda indefinit el seu futur.  

B) Grup de treball entorn a l’empadronament: facilitar procediment 

d'empadronament: El Sr Enric Roldan indica que s’han fet tres sessions. La 

primera va tenir lloc el juny passat i va consistir en una presa de contacte i en la 

delimitació dels objectius. Es van comprometre a acabar-ho al desembre (quan 

tindrà lloc l’última sessió), aprofitant la feina ja feta i els documents que estan 

sortint sobre el padró per tal de saber com s’hauria de facilitar el procés. Segons 

comenta el Sr. Enric Roldan, el padró és una obligació independentment de les 

condicions que tingui cada individu. No obstant això, a la pràctica es donen casos 

de gent que no està empadronada o que la gestió està incompleta o mal feta. 

Indica que s’hauria d’arreglar tot això. En aquesta primera sessió es va parlar, 

doncs, de quines haurien de ser les bones pràctiques de l’administració per tal 

d’aconseguir-ho. Durant la segona sessió, van tenir com a convidada la  síndica 

de greuges de L’Hospitalet, que va presentar les conclusions del grup de treball 

que es va fer en el marc del fòrum de síndics. L’objectiu és que es doni a conèixer 

el document resultant en el proper Plenari del Consell de Ciutat.  

El Sr. Roldan continua argumentant que el febrer passat van tenir una reunió amb 

el responsable del padró, juntament amb altres persones, per saber quantes 

persones de L’Hospitalet no estan empadronades, i no se’n sap el total. Es va 

determinar que hi havia més dificultats amb les persones en situació de relloguer. 

Aquestes persones necessiten el permís del propietari i, en moltes vegades, no el 

tenen. El proper desembre es farà la cinquena i última sessió.  

Informa, també, que en aquest document s’esmenta una sentència d’un jutge amb 
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relació a un acord del Ple de l’Ajuntament de Premià de Mar, què va dictaminar 

que no es pot fer un ús fraudulent del padró com a eina per expulsar persones. 

A continuació menciona la situació que es va viure amb la immigració 

subsahariana i la Sra. Lèlia fa una intervenció sobre com hi ha una situació de 

racisme persistent, exemplificant que hi ha diferències de percepció entre la 

migració subsahariana i la ucraïnesa, per exemple. El Sr. Roldán afegeix que la 

pròxima reunió tindrà lloc el mes de novembre, i finalment, repeteix la importància 

de què es segueixi el que estipula la llei pel que fa a aquest aspecte. 

C) Grup de treball entorn al sensellarisme:  La Sra. Montse Monrós té el torn de 

paraula, ja que forma part del grup de treball. Informa que el grup d’acollida es 

troba a Santa Maria de Gornal. Van començar sis voluntaris, i ara en són deu. Van 

començar acollint entre 2 o 3 persones sense llar, i actualment acullen a vuit 

persones cada divendres. Donen serveis de dutxes, lavabos i menjar. Compten 

amb rentadora i secadora, però s’han adonat que no els hi dona temps de rentar 

i eixugar la roba en una  mateixa tarda.  El problema és que ara no donen l’abast 

ja que cada cop hi venen més, però no tenen suficients recursos malgrat que 

aquestes persones també vagin a altres parròquies a gaudir del servei.  

Segons explica la Sra. Monrós, aquest grup té algun problema amb la guàrdia 

urbana, ja que, segons la seva opinió, els expulsen del carrer. Indica que només 

van poder tenir una trobada amb la guàrdia urbana i no va anar gaire bé. Durant 

aquesta trobada, el grup  els va informar que aquestes persones vulnerables no 

són conflictives i que és important que no es retirin les seves pertinences. Conclou 

que no va haver-hi acord amb la guàrdia urbana, i aporta exemples específics de 

situacions personals de les persones sense llar. 

Finalment, la Sra. Monrós informa que la seva voluntat és fer un recompte per 

saber la situació actual del sensellarisme a L’Hospitalet. El Sr. Jonatan Sánchez i 

el Sr. Jordi Ibáñez fan una intervenció dient que l’any passat, entorn a aquestes 
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dates, es va realitzar un recompte.  

5.  Proposta  guanyadora en l’anterior sessió 

El Sr. Jordi Ibáñez parla sobre les propostes que es van plantejar en les sessions 

anteriors. Explica que la proposta que va sortir com a guanyadora, i que és la que s’està 

treballant actualment és “la sessió d’espais d’equipaments per entitats de la ciutat, gestió 

comunitària i treball en xarxa, obertura de centres culturals i altres equipaments, 

aprofitament dels espais, nous acords per buscar nous espais”. Es va posar sobre la 

taula la necessitat d’ampliació d’horaris d’equipaments en les activitats dutes a terme per 

les entitats. A continuació es va dir que també s’ha d’acordar l’aprofitament dels espais, 

i si cal, buscar-ne de nous. És per aquest motiu que s’acorda fer un diagnòstic/mapatge 

per tal de saber tots els espais existents a la ciutat i els seus usos actuals, i posteriorment, 

fer petits grups de treball per fer treball de camp als barris i parlar amb les diferents 

entitats per saber si hi ha més espais no detectats, per tal de fer una possible ampliació. 

El President de la Taula informa que des de l’Oficina d’Entitats s’ha creat un document 

d’Excel amb els 44 espais existents. A continuació, el Sr. Jonatan Sánchez es disposa a 

fer una lectura ràpida dl document. Mostra els 44 espais i indica que han intentat treballar 

amb les tipologies i variables. Indica que volen fer que el document sigui col·laboratiu, 

per tal que els diferents membres puguin anar omplint entre tots la informació. En Jordi 

Ibáñez indica que es podrien organitzar per grups per poder obtenir la informació més 

petita. El Sr. Josep Maria Pujol indica que s’hauria de fer de forma que no es repetís la 

informació ja obtinguda.  

El Sr. Jonatan indica que es pretén identificar els espais potencialment maximitzables 

per les entitats. El Sr. Alejandro Moreno diu que s’hauria de fer un cens i veure si aquests 

equipaments són adaptables per a les entitats. El Sr Jordi Ibáñez exposa que aquest és 

l’objectiu.  

El Sr. Jonatan Sánchez sol·licita que afegim la variable “Nivell d’ocupació”. Es proposa 
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començar per dos zones: L’Hospitalet zona nord i Centre i Sant Josep.  

El Sr. Enric Roldan informa que, en molts equipaments cedits a les entitats de la ciutat,  

ara no es té el suport tècnic que es tenia abans. Actualment hi ha més mancances que 

abans. La Sra. Núria Miró indica que no entén com en molts espais no hi ha suport tècnic 

o conserges, vigilants, etc. En Jonatan Sánchez explica que és per una qüestió de falta 

de recursos. La Sra. Montse Monrós informa que hi ha entitats que fan ús de locals 

privats, com és el cas dels locals de les esglésies. Així mateix, pregunta com es 

cataloguen aquests centres, i en Jonatan Sánchez respon que es tracta d’equipaments 

privats. El Sr. Jordi Ibáñez afegeix que estaria bé parlar amb referents d’altres ciutats per 

saber com ho han dut a terme. Però primerament, indica que ha d’analitzar la seva gestió. 

A continuació es reparteixen els grups de treball per zones.  

6. Resultats Actuacions  de l'Oficina d’Entitats 

El Sr. Jonatan Sánchez demana la paraula abans que es comenci a parlar sobre les 

informacions diverses. A continuació, el Sr. Jonatan Sánchez agraeix als membres de la 

TS  la seva col·laboració. Explica que l’Oficina d’Entitats ha canalitzat moltes peticions 

disperses i les ha centralitzat atorgant-los coherència. Gràcies a això, han pogut 

canalitzar moltes demandes i consultes i han pogut col·laborar de forma conjunta amb 

els diferents departaments que abans es feien de manera aïllada. Un exemple que posa 

és el curs de primers auxilis. Indica que abans es feia des del marc del Servei de Salut 

Pública, però d'ençà que es fa en col·laboració amb l’Oficina d’Entitats està sent un èxit 

d’assistència.  

Informa també que s’han creat 15 entitats noves, la qual cosa és un procediment 

administratiu costós. Explica que pel que fa al servei d’informació i de suport, han tingut 

153 consultes que han necessitat una assessoria (hi ha hagut un total de 71 assessories 

i una assessoria especialitzada); pel que fa a formacions, n’han fet 11, amb 366 inscrits 

i 242 participants. Explica, també, que està previst fer una sessió de com formar un punt 

lila. 
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Per acabar, la Sra. Anna Santarosa exposa el les línies generals del projecte de suport 

a les AFA’s , i el Sr. Jonatan Sánchez exposa el projecte ApS (projected’Aprenentatge i 

Servei). Pel que fa el primer, l'Oficina d'Entitats del Servei de Participació de la ciutat i 

conjuntament amb el Programa d'Acompanyament a les Famílies del Servei d'Educació 

ha posat en marxa un projecte per ajudar les associacions de famílies dels centres 

educatius de la ciutat en la gestió i organització del dia a dia. Pel que fa el Projecte APS, 

l’Oficina d’Entitats continua treballant amb un projecte per a entitats amb vocació 

comunitària basat en l’aprenentatge de serveis. 

Per últim, el Sr. Jonatan Sánchez afegeix de manera complementària que faran una 

sessió per a totes les entitats per a gent gran, així com s’han fet amb entitats de cultura 

popular amb el tema de subvencions i tramitacions, entre altres coses. Així doncs, es 

coordinaran amb els serveis per a oferir sessions específiques. 

7. Informacions diverses  

El Sr. Enric Roldán exposa la Setmana de la Solidaritat. Enguany s’ha dut a terme l’11ª  

edició, i s’ha organitzat des de l’Espai de Ciutadania, Creu Roja i la col·laboració de 

l’Ajuntament, així com altres entitats de L’Hospitalet, especialment les de l’Àmbit del Medi 

Ambient. Cada any es dedica una setmana a un tema que interessa a la ciutadania. En 

aquest cas, enguany es farà sobre l’emergència climàtica, la nova cultura de l’aigua, i el 

riu Llobregat. Han participat amb moltes entitats i han contactat amb totes les entitats de 

medi ambient de la ciutat. El que es pretén és que cada dia d’aquella setmana es faci 

com a mínim una activitat. A continuació, convida als assistents a participar-hi. Informa 

que es farà una representació teatral i musical, la lectura del manifest, i informa també 

sobre les diferents entitats que hi participen.  

En últim lloc, informa que aquest any s’ha batut rècord històric d’altes temperatures i de 

com s’ha de canviar el plantejament urbanístic quant a la creació de les places de la 

ciutat, per tal d’adaptar-les a les necessitats climàtiques del moment, ja que es pot 

aconseguir un canvi de 4 o 5 graus de temperatura. La senyora Lèlia informa que es van 
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dedicar a calcular el canvi de temperatura entre la zona d’arbres i la zona de ciment, i 

van poder comprovar que s’havia arribat a registrar una variació de 20 graus de 

temperatura. El Sr. Roldán afegeix una crítica als nous pisos que s’han construït, atès 

que utilitzen la mateixa aigua tant per les aixetes de les cuines i dels lavabos com la que 

es tira per la cadena del vàter.  

El Sr. Jordi Ibáñez informa que el mapa que van elaborar com a directori d’entitats, ha 

servit d’orientació per la Diputació de Barcelona per fer-ho arribar a altres municipis de 

la província de Barcelona.  

Finalment, la secretària de la Taula Sectorial dona les gràcies per la benvinguda i 

comunica que des del Servei de Participació Ciutadana han començat un procés 

participatiu per la millora del Reglament Orgànic de Participació Ciutadana. Informa sobre 

la voluntat que els assistents siguin els primers en saber-ho. Faran unes sessions per 

districtes i unes sessions amb taules sectorials.  Hi haurà també un qüestionari. El Sr. 

Jonatan Sánchez afegeix que a la pròxima sessió portaran un punt de l’ordre del dia 

sobre el paper que ha de recollir el futur reglament de participació en relació a 

l’associacionisme.  

8. Tancament de la sessió  

No havent-hi més assumptes de què tractar, el President aixeca la sessió essent les 

19.35 hores del dia 29 d’octubre de dos mil vint-i-quatre, de tot el qual com a assistència 

tècnica en dono fe. 

La pròxima sessió serà el 26 de novembre a les 18:15 h. 
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No assisteixen (Relació de noms a l’annex): 

- Ivan Carod Muñoz 

- Jaime Fernández Rascado 

- Jesús Solores Arroyta 

- Jaume Garganté Queralt, representant Associació Centre Bellvitge de discapacitat 

intel·lectual 

- javier alvarez garcia 

- Javier Higueras Frias  

- Adrià Aranda Avilés  

- Agustí Miró Castillo 

- Alaba Marco Tomàs 

- Albert Bello Fernandez 

- Alejandro Caamaño López  

- Alex González  

- Amparo Vinaja Sorolla 

- Ana Paula Fernandes  

- Anabel Cruz Núñez 

- Anaís Higueras Alvarez  

- Angel Tubau Quintano 

- Annabel Berruezo Capilla 

- Antonio Rodríguez Ponce  

- Arantxa Lozano Fernandez 

- Asensi Montoya Martínez, representant Amics del Parc del Centre 

- Carles Mas Lloveras 

- Carlos Galve Farre 

- Carlos Juan Hernández 

- Carlos Juan Hernández 

- Cayetano Belmonte Muñoz 

- Clàudia Pujantell Grau 

- Concepcio SOler Hernandez 

- Cristian Molina i Navarro 

- Cristina Castellano Abarca,  representant Ajuntament de l’Hospitalet (Oficina del 

Pla de Regeneració Urbana Integral Les Planes-Blocs Florida) 

- David contreras Baena  

- Diane Alexandra Vargas Vera 

- Dionisio Arnabat Balaña 

- Eduardo Molist Fondevilla 

- Elena Gallego Acedo 

- Elisa Benítez López, representant AFEMHOS 
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- Elisabet Bécares Suárez 

- Enrique Richard Rodríguez, representant Fòrum interreligiós 

- Espai Llavors SCCL 

- Estela Rodríguez García  

- Estela Rodríguez García  

- Eugenia Delgado Mata, representant Plàudite Teatre. Espai Arts Escèniques 

- Eva Gómez Varo 

- Flora Pastor Lecha 

- Francesc Xavier Marti Bareche 

- Francisco Javier Fenoy Serrano  

- Francisco Javier Villaescusa Caballero 

- Gaizkane Apodaka 

- Ines Rodríguez  

- Inmaculada Martos Lopez, representant Comissió de festes La Florida 1983 

- Irene Milena Villena  

- Ireneu Castillo Caso 

- Joan  Torres Carol 

- Joan Badenes Vea 

- Joan Duran i Ferrer 

- Joan Juncadella Dalas 

- Joan Manel Gutiérrez Albentosa 

- Joan Trias i Navarro 

- jordi Balcells Secall 

- Jordi Piera Cascales 

- Jose A Cerezo Pérez  

- José Manuel González Piedras  

- Jospe Calvís Calpe 

- Josep Maria Solias Arís 

- Josep Pereira Orta, representant Terrarios Albos 

- Josep Tena Ferrer 

- Juan Antonio Castillo Fontanet 

- Juan Garcia de la Fuente 

- Juan José Hinojo Domene 

- Juan Luis Hidalgo Contreras  

- Juan Ruiz Pacheco  

- Julia Paula Portal Fernández, representant Associació de veïns i veïnes La Florida 

- Laura Alzamora Merino, representant l’Hospitalet En Comú Podem 

- Leire Muñoz Baena 

- Leyre Aguilar Bertran  

- Lluís Esteve Garnès 
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- Lluís Traveria Sáez 

- Lluisa Carmona i Martinez 

- M. Dolores Serrano Acosta 

- M.Carmen  Sanchez  Querol 

- M.Dolores Serrano Acos 

- Manuel Domínguez López 

- Marc Pérez  

- Maria Ángeles Guisado Ruiz 

- María Hilda López Pérez  

- Maria Lourdes Moya Soler  

- María Luisa Bergantiños García  

- Maria Teresa Cabrero Molina 

- Mariló Fernández Indiano 

- Marina Gaju Samper 

- Marina Ruiz  Pons 

- Marta Lordén Cabré 

- Martha  Cedeño-Pérez 

- Miguel Àngel Hernández 

- Miguel Escamilla Nicolas 

- Miguel Jacob Montaño Orihuela 

- Mireia Gea Ruiz 

- Mireia Gea Ruiz 

- Miriam Arenas  

- Mònica Peig  

- Montserrat Parejo Nievas, representant Grup de Dones Collblanc-la Torrassa 

- Montserrat Sánchez Fornals 

- Nereida Jaramillo Pérez 

- Noelia Medina Montes 

- Núria Marfil Pañella 

- Olga Rodríguez Quirós  

- Òscar Torres i Cals 

- Paca Hernandez Nuñez  

- Patricia Gómez Viñas 

- Pilar Cánovas Romo 

- Pilar Mínguez  

- Pilar Xifré Guiteras 

- Ramón Vives Vives 

- Raül Brenchat Barberà  

- Raúl Rodríguez Díaz 

- Ricard Monrós Audí  
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- Ricardo Castro Navio 

- roberto cerviño bouzas 

- Roberto Villafáfila Robles 

- Rosa Maria Muga Ocaña 

- Roser Piñol Bastidas 

- Sandra Mas Carbajo 

- Santiago González Piñeiro 

- Shirley Trujillo  

- Sonia Planas Gimeno 

- Susana Gil Pérez 

- Sylvia Calvo Fernández Tomàs-Maria Porta i Calsina 

- Toni albaladejo González  

- Toñy Mercader Pinel  

- Vanessa Martín 

- Víctor López bejarano 

- Victor Pijoan Perdiguer 

- Victor Ventura Sànchez 

- Victoria Casanova Fernandez  

- Xavier Castellano Giros, Fundació Catalana de l’Esplai 

- Xavier Garcia Albareda 

- Xavier Navarro Herbón  

- Yolanda riera fernandez 

 


